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PĀRSKATS par padomes darbību 2022.gadā 

 

Ropažu pagasta Iedzīvotāju konsultatīvā padome (turpmāk – RPIeKP) darbojas 

kopš 10.05.2022., kad sanāca uz pirmo tikšanos. 

Ropažu pagasts ir trešais lielākais pagasts novadā un jau sākotnēji padomē ir 

pārstāvji no visiem lielākajiem pagasta ciemiem. Kopš dibināšanas padomes sastāvā ir 

notikušas izmaiņas, tomēr skaitliskais sastāvs RPIeKP nav īpaši mainījies un uz 

2023.martu padomē ir 14 cilvēki:    

1. Ilze Šika, padomes priekšsēdētāja (Mucenieki) 

2. Krišjānis Šteinfelds, padomes priekšsēdētājas vietnieks (Ropaži) 

3. Inga Koleča, padomes sekretāre (Zaķumuiža) 

4. Iveta Akopjana (Zaķumuiža) 

5. Diāna Avota (Kākciems) 

6. Raitis Bukovskis (Gaidas) 

7. Anda Kalniņa (Ropaži) 

8. Ligita Kudrjavceva (Mucenieki) 

9. Jana Mihailova (Zaķumuiža) 

10. Jolanta Roze (Kākciems) 

11. Nellija Štolcermane (Augšciems) 

12. Kristīne Ozoliņa (Silakrogs) 

13. Spodra Kalniņa (Ropaži) 

14. Džineta Pētersone (Silakrogs) 

RPIeKP tiekas 1 reizi mēnesī klātienē vai Zoom vai biežāk, ja ir tāda 

nepieciešamība. 2022. gadā RPIeKP sēdēs tikusies 5 reizes. Visi RPIeKP protokoli ir 

pieejami Ropažu novada mājas lapā https://www.ropazi.lv/lv/iedzivotaju-konsultativo-

padomju-protokoli . 

 

Iedzīvotāju operatīvai saziņai ar padomi tiek piedāvātas sekojošas iespējas: 

• e-pasts iedzivotaji.ropazi@gmail.com; 

• telefoniski ar padomes priekšsēdētāju un priekšsēdētājas vietnieku; 

• no 2022.g.nogales arī Facebook lapa – Ropažu pagasta iedzīvotāju 

konsultatīvā padome. Uz 15.03.2023. lapai ir 156 sekotāji.   

 

Sākums nebija viegls. Kā padome mēģinājām saprast: 

✓ kāda ir padomes loma pašvaldībā,  

✓ kādi ir padomes pienākumi; 

✓ kādas ir padomes iespējas uzrunāt iedzīvotājus; 

✓ kā apkopot iedzīvotāju sniegto informāciju; 

✓ kur, pie kā un kuros gadījumos vērsties tālāk ar aktualizētajiem 

jautājumiem; 

✓ saprast cik tālu sniedzas padomes kompetence. 
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  RPIeKP tikšanos laikā esam aktualizējuši un pārrunājuši gan padomei, gan 

iedzīvotājiem aktuālus jautājumus: 

✓ par karodziņiem ar jauno novada ģerboni, kuri lielākajā daļā novada tika 

izkarināti, bet Ropažu pagastā ilgstoši aizkavējās; 07.07.2022. tika oficiāli 

izsludināts jaunais novada ģerbonis, bet Stopiņu pagastā karodziņi ar 

ģerboni tika izvietoti jau pirms izsludināšanas; 

✓ par NOVADA SVĒTKIEM un iespējām iedzīvotājiem nokļūt uz 

pasākumiem; 

✓ par pieminekli Otomāram Oškalnam un citiem skolotājiem pie Ropažu 

vidusskolas Ropažos. Diskutējām, vai un kāpēc šis piemineklis būtu 

jānojauc/jāatstāj/jāpārvieto. Secinājām, ka viņš strādājis Kākciema skolā 

pirms kara, bijis ļoti labs skolotājs. Par “varoni” kļuva vēlāk, kad vairs 

nedzīvoja Ropažos; 

✓ diskutējām par Bērnības svētku nepieciešamību novadā; 

✓ par pagasta pārvaldnieka dotajiem solījumiem, kuri netiek pildīti;  

✓ par tirgus nojumēm Ropažos, to iespējamo pārvietošanu; 

✓ par tirgus iedzīvināšanas pasākumiem.  

✓ par SIA VILKME adresētajiem jautājumiem; 

✓ par šķeldas katla uzstādīšanu Zaķumuižā, kādas iespējas piebraukt, kā tas 

ietekmēs iedzīvotājus; 

✓ par jauno kārtību saistībā ar nepieciešamajām licencēm, lai interešu 

izglītības pulciņi notiktu kultūras namā, nevis bērni dejotu uz ielas;  

✓ par Ropažu novada mobilās lietotnes iespējām, konstatētajiem 

trūkumiem, ieteikumiem; 

✓ iepazināmies un diskutējām par novada attīstības plānu 2022.-2028.g.; 

✓ iesaistāmies aptaujās, kas saistītas ar dzīves kvalitātes novērtēšanu un 

uzlabošanu novadā, utml. un aicinām iesaistīties arī iedzīvotājus; 

✓ par Ropažu pagasta iedzīvotāju pieteiktajām problēmām lietotnē, kuras 

vairākkārt atkārtojas, jo netiek atrisinātas vai arī iedzīvotājiem netiek 

izskaidrota situācija; 3 daļa lietotnē pieteikto problēmu ir no Ropažu 

pagasta;  

✓ u.c. Ropažu pagasta un novada aktuāli jautājumi. 

  

 

Kā viens no pirmajiem RPIeKP pienākumiem bija Sabiedrības līdzdalības 

budžeta iesniegto projektu izskatīšana.  

 Vienojāmies, ka veidojam EXEL tabulu, kur norādīts katrs projekts un izveidoti 

kritēriji atbilstoši nolikumam, iesniegumu veidlapai. Pārskatāmībai projektus sadalījām 

pa Ropažu pagasta ciemiem. Katrs padomes loceklis tabulā varēja ierakstīt savu 

komentāru, vērtējumu, atbilstību nolikumam. Pēc projektu izvērtēšanas padomes sēdē 

pārrunājām aktuālo informāciju. 

 

 

 

 

 

 

 

 



RPIeKP aktualizētie jautājumi, tikšanās ar pašvaldības pārstāvjiem 2022. 

gadā: 

 

07.06.2022. Iedzīvotāju tikšanās ar Ropažu pagasta pārvaldnieku Z.Blauu, SIA 

VILKME un novada pašvaldības pārstāvjiem. RPIeKP piedalījās 

tikšanās reizē. Tika pārrunāti daudzi iedzīvotājiem aktuāli jautājumi. 

19.07.2022. RPIeKP uz tikšanos Kākciemā aicināja Ropažu novada pašvaldības 

policijas priekšnieku un pārstāvjus. Piedalījās arī Garkalnes IeKP 

priekšsēdētājs un deputāte S.Grūbe. Diskutējām par jauno 

patrulēšanas kārtību pagastā, par kamerām, par izsaukumiem, to 

pamatotību.    

24.08.2022. RPIeKP pārstāvji piedalījās apspriedē ar novada pašvaldības 

izpilddirektoru un speciālistiem saistībā ar plānoto koku ciršanu 

Muceniekos. 

28.09.2022. RPIeKP aicināja iedzīvotājus uz tikšanos ar Ropažu pagasta 

pārvaldnieku Z.Blauu, SIA VILKME pārstāvjiem, novada 

pašvaldības pārstāvjiem. Padome iepazīstināja ar sevi, informēja 

iedzīvotājus par padomes darbību, par iespējām sazināties ar padomi.  

28.11.2022. RPIeKP aktualizēja jautājumu par kultūras pasākumiem novadā, 

vienotu skatījumu un tradīciju turpināšanu novadā. Sazinājāmies ar 

pašvaldības kultūras speciālistu un vienojāmies par tikšanās 

nepieciešamību ar Ropažu KIC darbiniecēm, pašvaldības 

speciālistiem, Ropažu un Zaķumuižas senioru pārstāvjiem. Tikšanās 

notika 10.01.2023.   

30.11.2022. RPIeKP pēc Ropažu senioru kopas lūguma aicināja uz tikšanos  

“TĒVZEMĪTES” redaktoru, sabiedrisko attiecību nodaļas vadītāju 

I.Skrastiņu, KIC pārstāvjus. Sanāksmē piedalījās arī deputātes 

I.Krote un R.Gremze. Tika pārrunātas iespējas veikt izmaiņas saturā, 

izvietojumā, slejās, padomāt par avīzes pārskatāmību. Pirmās 

izmaiņas avīzē bija redzamas jau š.g. janvāra numurā.  

08.12.2022. Muceniekos notika iedzīvotāju tikšanās ar Ropažu novada domes 

pārstāvjiem un SIA VILKMEs pārstāvjiem. RPIeKP pārstāvji 

pārstāvēja padomi. 

12.12.2022. Ulbrokā RPIeKP piedalījās pirmajā iedzīvotāju konsultatīvo 

padomju forumā kopā ar pārējām novada IKP un sabiedriskās 

politikas centra PROVIDUS pārstāvēm. 

13.12.2022. RPIeKP nosūtīja iesniegumu Ropažu novada domes priekšsēdētājai 

“Par atbilžu sniegšanu uz iedzīvotāju uzdotajiem jautājumiem”. 

22.12.2022. RPIeKP domē iesniedza iesniegumu “Par Kākciema infrastruktūras 

uzlabojumiem”. 

2022.gada 

nogalē 

RPIeKP izvirzīja savu pārstāvi darbam komisijā “Ropažu novada 

sporta laureāts 2022”.    

RPIeKP vienojās par rubrikas “Ropažu pagasta iedzīvotāji jautā – 

pagasta pārvaldnieks atbild” uzsākšanu Facebook lapā. 

 

 

 

 

 

 



Padomes izaicinājumi turpmākajam darbam: 

• sadarbība ar Ropažu pagasta pārvaldnieku pagasta aktuālo jautājumu 

risināšanā, iesaistīt pagasta pārvaldnieku problēmu risināšanā un sekot 

līdzi pārvaldnieka doto solījumu izpildei. Neskaitāmi daudz Padomei un 

iedzīvotājiem aktuāli risināmo jautājumu iestrēgst pagasta pārvaldnieka 

posmā, nerodot reālas atbildes/risinājumus.    

• “nospraust robežas” kur sākas/beidzas padomes kompetence; 

• vairāk iesaistīties novada Attīstības programmā;  

• iesaistīt pēc iespējas vairāk ciemu un pagasta iedzīvotājus diskusijās un 

veicināt katra iniciatīvu būt aktīvam, ieinteresētam, iesaistīties 

problēmjautājumu risināšanā; 

• celt novada “tēlu”, veidot iedzīvotāju pašapziņu un lepnumu par savu 

novadu. 

Padomei 2022.gadā ir izdevies: 

• izveidot stingru padomes kodolu, kur katrs atsevišķi un visi kopā ir par 

katra ciema, Ropažu pagasta un novada attīstību kopumā; 

• iesaistīties visās tikšanās reizēs ar iedzīvotājiem un Ropažu pašvaldības 

pārstāvjiem, tādējādi vienmēr būt informētiem par pagastā aktuāliem 

jautājumiem; 

• kļūt “pamanāmiem” un rosināt iedzīvotājus izteikt viedokli;  

• par izskatāmajiem jautājumiem noteikt padomē atbildīgo un termiņus 

darba izpildei; 

• iesaistīt lielu ieinteresēto pušu loku diskusijās par  TĒVZEMĪTEs 

pilnveidošanu un attīstību, lai tā kļūtu pieejamāka un pārskatāmāka; 

• aktualizēt jautājumu par kultūras pasākumiem novadā, aicinot uz 

diskusiju iesaistītās puses; 

• izveidojot kopīgu, visiem Padomes dalībniekiem pieejamu Exel failu, 

padarīt Sabiedrības līdzdalības budžeta projektu izskatīšanu ērtu, 

pārskatāmu, ar iespēju katru projektu katram no locekļiem komentēt un 

izvērtēt atbilstoši nolikumam; 

• vienoties par ikmēneša tikšanās reizēm, pielāgojoties situācijai gan 

klātienē, gan Zoom platformā; 

 

Padomes ieteikumi pašvaldībai: 

➢ organizējot pašvaldības pārstāvju tikšanos ar iedzīvotājiem, izskatīt iespēju 

nodrošināt protokolētāju vai veikt audio ierakstu. Tas palīdzētu sekot līdzi 

aktuālajiem jautājumiem, dotajiem solījumiem un nepieciešamības gadījumā 

pārbaudīt sniegto informāciju. 

➢ izdiskutēt ar padomi, kā veicamas iedzīvotāju aptaujas. Mūsuprāt, veicot 

aptaujas tikai sociālajos tīklos, neiegūstam visu iedzīvotāju grupu viedokli.  

➢ pirms Ropažu pagasta budžeta iesniegšanas domē, iesaistīt padomi diskusijās 

par akūtajām vajadzībām pagastā;   

➢ piedāvāt idejas, kā veicināt Ropažu pagasta pārvaldnieka komunikāciju ar 

padomi, kā risināt gadiem “sasāpējušas” problēmas; 

➢ pēc iespējas ātrāk un vairāk iesaistīt diskusijās padomi un iedzīvotājus saistībā 

ar attīstības projektiem, to ietekmi uz iedzīvotāju dzīves apstākļiem; 

➢ pirms pašvaldības saistošo noteikumu publicēšanas, iesaistīt padomi un 

uzklausīt tās viedokli; 



➢ pārskatīt nolikumu par “Ropažu novada jauniešu gada balva” (konkrēti 12.p); 

➢ pārskatīt Sabiedrības līdzdalības budžeta iniciatīvu vērtēšanas komisijas 

nolikumu. Proti: 

• padomei ir jāiesniedz atzinums par projektu īstenošanas lietderību un 

projektu īstenošanas secību,  

• bet komisija nav tiesīga izvērtēt lietderību,  

• šobrīd komisija var vērtēt tikai projektu atbilstību kritērijiem. 

• nav atrunāts, vai un kā tiek noskaidrots iedzīvotāju viedoklis par katru 

projektu, jo tas tomēr ir sabiedrības līdzdalības projekts, 

• 9.punkts: Pēc atlasīto iniciatīvu publicēšanas Ropažu novada pašvaldības 

mājaslapā un pašvaldības oficiālajos sociālo tīklu kontos, par 

iesniegtajiem priekšlikumiem elektroniski un klātienē balso Ropažu 

novada iedzīvotāji. Šobrīd balsot var visi (ne tikai Ropažu novada 

iedzīvotāji), turklāt kaut 1000 reizes dienā, kas, mūsuprāt, nav godīgi. 

Mūsu ieteikums – balsot var tikai novadā deklarēti iedzīvotāji, turklāt 1 

reizi.  

• ir minēta balsošana klātienē, bet nav skaidrs, vai, kā un kur to ir iespējams 

izdarīt.   

 

Ar cieņu, 

Ilze Šika 

 

ŠIS DOKUMENTS IR PARAKSTĪTS AR DROŠU ELEKTRONISKO PARAKSTU 

UN SATUR LAIKA ZĪMOGU 


